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El Baix Llobregat segueix sent
socialista. A primer cop d’ull,
aquesta és la principal conclusió
que es desprèn d’unes eleccions
municipals on el PSC va obtenir
el 27,7% dels vots a la comarca,
92.148 –resultats que es tra-
dueixen en 160 regidors–, 5.300
més que fa quatre anys, conso-
lidant-se de nou com la força
més votada al Baix i revalidant
governs a 12 dels seus municipis.
Tanmateix, l’augment de la par-
ticipació –un 5% més que fa
quatre anys– ha perjudicat els
socialistes, que han perdut re-
gidors en alguns dels seus bas-
tions tradicionals a causa de la
fragmentació. 

La segona força més votada
a la comarca va ser Entesa –no-
menclatura que engloba les llis-
tes que sumen pels ecosocialis-
tes d’ICV-EUiA–, amb 48.326
sufragis –el 14,5%– i 83 regi-
dors, seguida de molt a prop per
ERC, que va disputar la segona
plaça als ecosocialistes amb
42.392 vots –el doble respecte
del 2011– i el mateix nombre de
regidors.

LA DRETA PERD PISTONADA
En tercera posició va quedar
CiU, un dels damnificats d’a-
quests comicis. La formació na-
cionalista va perdre 16.000 vots,
passant dels 114 regidors que
tenia al Baix el 2011 a només 70.
Aquest descens va posar en pe-
rill l’alcaldia d’un dels seus tra-
dicionals feus, Martorell, on fi-
nalment governarà gràcies al su-

port d’ERC. L’altra gran pataca-
da electoral a la comarca la va
protagonitzar el PP, que va que-
dar en setena posició en l’àmbit
comarcal amb 28.206 vots,
15.000 menys que el 2011, i per-

dent el govern de Castelldefels a
causa d’un pacte entre les forces
d’esquerra. Aquest descens dels
populars s’explica, a banda del
desgast que pateixen les seves si-
gles, per l’espectacular irrupció de
Ciutadans. El partit d’Albert Ri-

vera va fagocitar gairebé els po-
pulars i va passar dels 6.500
vots que va aconseguir el 2011 a
obtenir-ne 31.084 –el 9,35%–,
cosa que es tradueix en 37 regi-
dors arreu de la comarca –el
2011 només en tenia un–. 

L’altra formació que ha acon-
seguit representació als ajunta-
ments del Baix és la CUP, que
amb els seus 10.228 vots –el
3,08%, lluny del 7% en l’àmbit
català, però–, va obtenir 16 re-
gidors, 12 més que el 2011. 

PETITA CRESCUDA SOBIRANISTA
Els partits que aposten neta-
ment pel procés sobiranista han
experimentat un lleuger aug-
ment a la comarca. Si el 2011,
CiU, ERC i CUP van aplegar el
23,65% dels vots, enguany
aquestes tres formacions van
arribar al 25,24%. Destaca, so-

bretot, l’augment d’ERC, que
es va nodrir sobretot del descens
convergent i va aconseguir en-
trar a consistoris de la comarca
com ara Cornellà, Viladecans o
la capital, Sant Feliu. 

Aquest tomb a l’esquerra en
línies generals contrasta amb la
total desaparició de Platafor-
ma per Catalunya (PxC) dels
consistoris de la comarca. 

CONSELL COMARCAL
A partir de les eleccions muni-
cipals del passat 24 de maig s’ha
configurat un nou Consell Co-
marcal, que en els pròxims
quatre anys tornarà a estar do-
minat pel color vermell: el PSC
és la força amb més consellers,
13, seguida per Entesa, amb
set consellers, ERC amb sis,
CiU amb cinc, PP amb tres i la
CUP amb un.

F. Javier Rodríguez
BAIX LLOBREGAT

El PSC aconsegueix 5.000 vots més que el 2011 i segueix sent la primera força al Baix. Infografia: Línia Mar

Sense (gaires) novetats
» El PSC torna a ser la força més votada al Baix Llobregat amb el 27,7% i revalida 12 alcaldies

» Les forces d’esquerra incrementen els seus resultats en detriment de CiU i d’un PP sobrepassat per C’s

ERC es dispara i 

aconsegueix doblar

els seus vots 

respecte del 2011



| 4
Opiniólíniamar.cat 25 juny 2015

publicitat 619 13 66 88

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Mar no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

redacció: continguts@comunicacio21.com 
publicitat: publicitat@comunicacio21.com
administració: facturacio@comunicacio21.com

líniamar.cat

Dipòsit legal: B 12315-2013

amb el suport de:Difusió controlada

15.025 exemplars mensuals

¡Madre mía la que se ha liado con
los chistes del regidor de Madrid!

¿Que pueden ser de mal gus-
to? Seguro que lo son, sobre todo
para los colectivos y/o personas
que pueden sentirse afectados.
Aunque no más que los otros co-
lectivos que también se pueden
ver afectados cuando se hacen de-
terminados comentarios y/o se
explican determinados chistes,
como por ejemplo los homose-
xuales, las mujeres con los de si-
gno machista, los gitanos, los
moros, los chinos, los de Lepe, los
de Bilbao, los catalanes, etc.

El error de esta persona fue
dejarlo escrito en la web en el 2011
y ahora alguien se ha encargado
de buscarlo, sacarlo a la luz y des-
prestigiarlo por completo, a él y a
toda la formación de Manuela
Carmena. Creo que está más cla-
ro que el agua.

Ahora resultará que los polí-
ticos de este país son todos inte-
lectuales del máximo nivel que se
expresan con elocuencia y sin
exabruptos, “sentando cátedra” en
sus discursos y en el uso de las pa-
labras. Si tiramos de hemeroteca
seguro que podríamos encontrar
de todo. Por ejemplo, personas di-
versas de los partidos mayorita-
rios en España hablando de Ca-
talunya o hablando del franquis-
mo o de cualquier otro asunto que
puede herir cualquier sensibilidad. 

A partir de ahora, tendremos
que tener mucho cuidado con
todo lo que decimos y con todos
los chistes que explicamos, no sea
que alguien nos esté grabando y
aparezcamos en la web. Hay
quien se sigue empeñando en te-
nernos controlados a todos y eso
es imposible. Siempre se escapa
alguna cosa.

4Cuidado
per Enrique Romero

4Crueldad intolerable
per Juanjo Conejo

La grandesa del Barça fa que fins
i tot en la dolça situació actual,
amb el triplet de títols al sac i tot
el món futbolístic embadalit amb
l’obra de Messi i els seus, s’hagi
d’anar per feina sense esperes.
Ara toca afrontar les eleccions an-
ticipades (la data fixada és el 18
de juliol) i permetre que el soci
expressi la seva opinió a les ur-
nes, decidint sobiranament el
model de junta que ha de conduir
la nau blaugrana en els pròxims
anys. Hi ha en joc ni més ni me-
nys que el futur d’un Barcelona
que d’aquí a dos mesos es trobarà
competint de nou, amb el repte
de revalidar el sextet de títols del
2009 amb Guardiola.

L’aposta de convocar elec-
cions a final de temporada, vis-
ta la dinàmica del club en aquests
darrers mesos, ha estat del tot en-
certada per part del fins ara pre-
sident Bartomeu. Durant el pas-
sat mes de gener, un moment
convuls especialment a nivell
institucional i amb la derrota d’A-
noeta com a guspira que no pre-
sagiava res de bo, el màxim res-
ponsable de la directiva va saber
apaivagar els ànims de la massa
social amb aquest sorprenent
anunci, i això va revertir positi-
vament en l’equip. L’any ha es-
tat immillorable en quant a èx-
its esportius, i la popularitat de
‘Barto’ ha crescut exponencial-
ment. La seva figura ja no és vis-
ta com un titella de l’anterior di-
rectiva de Rosell. A més, abans de

dimitir tal com manen els esta-
tuts i convocar els comicis, ha
aconseguit a última hora dues re-
novacions d’enorme valor, com
són les del tècnic Luis Enrique i
la del brasiler Dani Alves. 

A priori Bartomeu és qui par-
teix com a favorit en aquesta
cursa electoral que tot just co-
mença, però hi ha molts dies per
davant i tot és possible encara. El
soci ha de reflexionar profunda-
ment al voltant d’aspectes com as-
segurar la continuïtat dels èxits es-
portius, la necessària remodela-
ció del Camp Nou i tot l’entramat
del projecte ‘Espai Barça’, la vigent
imputació judicial de la directiva
de Bartomeu en l’afer Neymar i
que ningú sap com pot acabar ni
quines conseqüències pot tenir
per al club, etc. Les diferents pro-
postes electorals es van configu-
rant, i caldrà escoltar tothom pel
bé de l’entitat. Sens dubte, però,
s’albira un duel de titans entre
Bartomeu i Laporta. 

Hi haurà altres opcions, com
Benedito, Majó o Freixa, dels
quals serà instructiu conèixer
què proposen. Però s’intueix cla-
rament un interesantíssim frec a
frec entre Laporta, el president
del cicle esportiu més brillant de
la història del Barça, i un Barto-
meu que s’ha trobat amb un lle-
gat inesperadament prolífic en
un temps mínim. Tindrem un
inici d’estiu entretingut, a falta de
que la pilota rodi, amb el focus en
la campanya electoral.

per Sergi Villena

4Per un Barça encara millor

Tras esta larga crisis sin en-
contrar empleo, el resultado fi-
nal es un desahucio y una fa-
milia separada, en la que cada
uno de los tres integrantes he-
mos de ir a vivir a domicilios di-
ferentes por no tener dónde ir
los tres juntos. A la crisis eco-
nómica que la sociedad en ge-
neral padece, se añade mi edad,
52 años, una edad en la que, se-
gún el sistema de esta sociedad,
ya debería jubilarme, a pesar de
contar con una gran formación
y experiencia profesional. Este

es el pago a un trabajador que
ha cumplido siempre con los
empleos que ha tenido como el
que más, y que ha estado toda
su vida cotizando a la Seguridad
Social y al desempleo. ¿Tan di-
fícil es en un país supuesta-
mente avanzado que una fami-
lia encuentre un techo humilde
donde vivir? Este no es un pro-
blema anónimo, sin rostro y sin
nombre, me llamo Juanjo Co-
nejo y mi foto está fácilmente lo-
calizable en Internet. 

Esto es un S.O.S.

Actualitat a la xarxa

#HiTorna#BonInici #CoU

@elsomatent: No heu entès que la radical-
itat democràtica és demanar la purga de
TV3 de Bernat de Dedeu i defensar Zapata
a mort. Visca el context!

@Cati_Politica: #presidentMas: "Volem
una separació amistosa. És una separació
per un tema de fons. No és per una pi-
cabaralla absurda".

@AmadeuBrugues : És molt possible que
en Laporta es mengi els seus rivals amb
patates. I, a banda, pot ser que tregui un
bon resultat a les eleccions.

Un diari plural Un diari participatiu
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@lluis_llach: "La CUP defensa una 'con-
fluència estratègica' per obrir el procés
constituent català." Ep, diuen que sou mar-
ginals? Doncs també me'n sento.

@MartiEstruch: El @govern aprova tres
noves delegacions el mateix dia que, fa 75
anys, els alemanys van entrar a París i van
tancar dues oficines de la Generalitat.

@jordiborras: És una bona notícia saber
que Duran només representa 1.351 per-
sones a Catalunya. La mala és constatar
que mai tant pocs havien governat tant.

Un diari compromès

Opinió en 140 caràcters

Doncs al final resulta que la consulta in-
terna dels militants d’Unió Democràti-
ca ha esdevingut un plebiscit, tot i que
no fos la intenció primera de la direcció.
Tant de donar voltes a la pregunta,
amb totes les sis opcions que formula so-
bre sobirania, Europa, diàleg, demo-
cràcia, seguretat jurídica (la DUI) i co-
hesió social. Tant de lamentar que no fos
prou clara, de tant llarga, que al final s’ha
capgirat. I ha tingut el que es trobava a
faltar: claredat. Al final es va acabar en-
tenent i ha acabat sent clara i directa. Du-
ran i Lleida va parlar clar, “si no guanyo,
farem una passa enrere, jo i la direcció”.
Futur vinculat al resultat de les urnes,
que el van donar guanyador per un es-
tret marge, la qual cosa ha significat una
divisió interna en un percentatge gairebé
igual, ja que Duran i els seus només van
guanyar per poc més de 90 vots entre
una mica més de 4.000 en total.

Va ser la reacció a la campanya a fa-
vor del “no”, que van fer dirigents his-
tòrics del partit socialcristià, com Joan
Rigol, o la presidenta del Parlament Nú-
ria de Gispert, amb Antoni Castellà, lí-
der del sector sobiranista d’UDC, o els
hereus de Carrasco i Formiguera. La lec-
tura i campanya que han fet ha tingut,

com a reacció, el pronunciament de Jo-
sep Antoni Duran i Lleida, de “o jo o el
caos”. Del tot o res. 

Sigui com sigui, a partir de les urnes
UDC ha canviat. Els 4.065 militants con-
centraven mirades després d’acabar
d’entendre la pregunta. Què volia dir vo-
tar “sí”? Volia dir continuar en el procés
marcant fins i tot com ha de ser la ne-
gociació amb l’Estat? Què volia dir vo-
tar “no”? Fer costat al president Mas per
continuar el procés, sigui quin sigui el
procediment? Com afectarà, al final de
tot, al propi Govern i al procés, aquest
resultat?

Al final resulta que cada vegada que
votem fem un plebiscit, el 9-N, a les
municipals, el 27 de setembre. Tot i
que després l’evolució d’aquest vot pot
acabar capgirant el sentit de les urnes.
I a UDC aquest posicionament de
Duran potser va acabar sent un efec-
te crida al vot: o amb mi o contra mi.
Tot són maneres de convocar un con-
grés. Però sobretot tot són maneres de
fer plebiscits, per molt que diguem que
el 27-S no ho és.

Xavier Graset és periodista i
Premi Nacional de Comunicació 2015

4L'Anuari dels Silencis Mediàtics 
per David Bassa

El Col·legi de Periodistes va acollir el dia
14 de maig la presentació de la cinque-
na edició de l’Anuari dels silencis me-
diàtics, el projecte del Grup de Perio-
distes Ramon Barnils, que encapçala
aquest periodista i que recopila, en dot-
ze reportatges d’investigació, els temes
més silenciats pels grans mitjans de co-
municació del nostre país durant el
2014. Avui, l’Anuari, finalment és a l’a-
bast del públic.

L’Anuari Mèdia.cat és una iniciativa
de l’Observatori crític dels mitjans que,
inspirada en el projecte nord-americà
Project Censored, va començar el seu
camí l’any 2011. Després de cinc edi-
cions, el projecte ja compta amb 54 re-
portatges publicats, alguns dels quals
han tingut posteriorment un important
ressò mediàtic, com és el cas Palma Are-
na, la vulneració de drets al CIE, la SI-
CAV de la família Borbó, les xifres del
frau fiscal o la xarxa de solidaritat de Ciu-
tat Meridiana.

L’acte va servir per presentar la re-
novació del web de l’Observatori crític
dels mitjans Mèdia.cat. Va comptar
amb la participació de Neus Bonet, de-
gana del Col·legi de Periodistes de Ca-
talunya; Xesca Oliver, presidenta de la
Fundació Catalunya Fons; Elisenda Ro-
vira, coordinadora de l’Anuari, i Joan Ca-
nela, editor de Mèdia.cat, a més d’aquest
que signa el redactat.

La nova edició de l’Anuari Mèdia.cat
compta, a més dels reportatges d’in-
vestigació, amb dotze infografies amb
dades inèdites i també amb un almanac
amb els temes més silenciats cada mes
de l’any passat. L’Anuari Mèdia.cat ja ha
activat el nou web des d’on es podran
descarregar i consultar els temes silen-
ciats de les darreres edicions de l’Anuari.
Com els quatre Anuaris anteriors, el del
2015 també s'ha finançat a través del mi-
cromecenatge i compta, a més, amb el
suport del Col·legi de Periodistes, de la

Fundació Catalunya i de sis universitats.
Aquest any, a través de l’aportació de
quasi 600 mecenes a la plataforma
Verkami, s'han recollit 15.580 euros. As-
solir-lo ha permès també renovar el web
de Mèdia.cat, canviar-ne el disseny i afe-
gir noves seccions i continguts. Sis dels
reportatges inclosos en aquesta edició
són obra d'estudiants de la UAB, UPF,
URL, UV, UVic i UdL.

Els dotze temes que recull el projecte
d’aquest any han estat seleccionats
d'entre un llistat de cent possibles op-
cions. Per elaborar aquesta llista, el
Grup de Periodistes Ramon Barnils
“ens reunim amb altres professionals i
fem un seguiment del que es publica als
mitjans al llarg de l'any”, precisa Rovi-
ra. Un cop fet el recull, la junta del Grup
Barnils tria aquells temes més silenciats
i més rellevants, procurant que hi hagi
diversitat. Enguany, el ventall dels dot-
ze reportatges abasta temes de caire po-
lític, social i científic, i són els següents:

- Les connexions entre Gas Natural i la
Cosa Nostra.
- Gilead: el preu de curar l’Hepatitis C. 
- Generalitat Valenciana: líders en des-
trucció d’ocupació pública.
- Petromiralles expulsa 600 camperols
a Guinea Bissau.
- Endesa i les ombres del Fòrum 
- Purins, situació límit.
- Freixenet acapara el 60% dels ajuts eu-
ropeus a la promoció del vi.
- Turisme de creuers: la invasió de les
ciutats flotants.
- Mateu Isern, d’advocat de la Banca a
alcalde del PP de Palma.
- Els comptes de Societat Civil Catalana.
- El pastís de les TIC. 
- La banca ètica salva les entitats del ter-
cer sector.

David Bassa és president del Grup 
de Periodistes Ramon Barnils                                                                                                                                                      

4Els plebiscits
per Xavier Graset
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Entrevista

Candela López
Alcaldessa de Castelldefels

Vostè és la primera alcal-
dessa de la ciutat i, a més,
ha trencat l’hegemonia del

PSC-PP de les últimes dècades a
Castelldefels. Quines són les seves
sensacions en aquesta primera
setmana de mandat?
Agafo el repte de ser alcaldessa
amb molt d’orgull, però també amb
tota la responsabilitat que com-
porta. En aquesta primera setmana
hem aterrat i hem tingut molta fei-
na perquè hi ha una part del con-
sistori que no s’atura, i hem de do-
nar resposta als ciutadans. Els re-
sultats ens diuen que hi ha una frag-
mentació del vot perquè la gent el
que vol és sentir-se representada. 

La seva presa de possessió va ser
possible gràcies a un pacte a
quatre bandes amb PSC, ERC i Sí
es Pot. Creu que aquesta amal-
gama de forces pot entorpir la
tasca de govern?
No. La ciutadania ens demana que
establim el diàleg com a manera de

fer política. Representem molta més
gent que el PP, que va treure 6.000
vots davant dels 14.000 que su-
mem les quatre forces al govern. Te-
nim més legitimitat. Ara es tracta de
fer equip i treballar conjuntament
per consolidar aquest projecte.

I el fet de repartir-se el mandat
amb Maria Miranda (PSC)?
Els lideratges compartits i el treball
en equip formen part de la nova
manera d’entendre la política per
començar a canviar coses. En el meu
partit, ICV, es comparteixen lide-
ratges tant en l’àmbit comarcal
com català. 

En aquest sentit, l’exalcalde Reyes
va dir que els partits que for-
men el govern local “tenen idees
contraposades” i “han renunciat

als seus ideals per una cadira”.
Tem una oposició dura per part
del PP?
És evident que Manuel Reyes man-
tindrà el mateix tarannà que tenia
quan estava al govern: afavorir l’en-
frontament. 

Un enfrontament que va quedar
palès el dia de la investidura, amb
una manifestació dels seguidors
de Reyes a l’exterior de l’Ajunta-
ment. Estem davant d’una ciutat
dividida?
No. Nosaltres vam celebrar la lliure
expressió d’una part de la ciutada-
nia aquell dia, aspecte que el PP vol
limitar amb la seva ‘Llei mordassa’.
Però la crispació que s’ha anat cre-
ant en els últims anys ha estat fruit
de la manera de fer política del PP.
Ara hem d’intentar donar respostes
i governar per a tothom. 

Però a Castelldefels va ser el par-
tit més votat, doblant el segon
(PSC) i augmentant els seus su-
ports respecte del 2011...
Reyes critica el nostre acord de go-
vern, però s’oblida que hi ha 170 mu-
nicipis a l’Estat on el PP ha pactat per
desbancar la força més votada. 

Què creu que han aportat els
quatre anys de govern popular?
Que què han aportat?

Sí.
[Riu] El que ha fet és que Castell-
defels sigui una ciutat molt més des-

igual. Però el que sí que ha estat
molt greu és la seva incapacitat d’a-
rribar a acords i dialogar. No ha es-
tat ni capaç d’aprovar un pressupost
municipal. La seva incapacitat per
pactar impedia el correcte funcio-
nament de l’administració. A més,
el PP va deixar de banda el teixit as-
sociatiu de la ciutat. 

Un exemple d’això són les quei-
xes dels veïns de Vista Alegre, que
van denunciar que l’Ajuntament
no els donava informació sobre

el tercer CAP de la ciutat, que
s’instal·larà al barri. Què els pot
dir a aquests veïns?
Aquest és un exemple de la falta de
proximitat del PP amb la ciutadania.
Ara toca seure amb ells per veure
quin és l’espai més adient per situar
el CAP, pensant en les dimensions
que ha de tenir. Cal fer una visió es-
tratègica a l’hora de fer infraes-
tructures de ciutat, i ho hem de fer
amb la participació de tothom. 

Ha comentat abans que Castell-
defels és ara més desigual. Du-
rant la campanya va dir a Línia
Marque garantiria que cap infant
es quedés sense un àpat durant
l’estiu. S’ha posat en marxa el seu
equip per garantir aquest dret?
Aquesta és una de les mesures
que ja estem preparant perquè s’a-
provin en el pròxim Ple. Volem ga-
rantir els àpats dels infants durant
aquest estiu, treballant conjunta-
ment amb els casals. Però no ens
quedem només en l’alimentació.  

Expliqui’s.
Volem desenvolupar les polítiques
d’habitatge que hem estat reivin-
dicant des de l’oposició i posar en

F. Javier Rodríguez
CASTELLDEFELS

“La proximitat i 
el diàleg seran 

el principal canvi
que notaran els

ciutadans”

“El PP ha fet que

Castelldefels sigui

una ciutat molt

més desigual”

“Ja estem treballant

per garantir els àpats

dels infants durant

aquest estiu”
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marxa mesures concretes que do-
nin resposta a la situació d’emer-
gència socieconòmica actual. 

Aquestes mesures formen part
del Pla de xoc contra la pobresa
que vol implementar. Em podria
concretar alguna iniciativa més
en aquest sentit?
Volem augmentar la inversió social
per donar resposta a la situació de
crisi actual. També volem reforçar l’a-
jut a les famílies en àmbits com els
llibres escolars, les activitats infan-
tils o les beques menjadors. Aquest
és un aspecte que s’ha de reforçar
molt. A més, tenim l’objectiu de mi-
llorar els protocols dels Serveis So-
cials per impulsar la col·laboració
amb entitats com la Creu Roja, Cà-
ritas o la PAH. 

Parlant sobre la qüestió de l’ha-
bitatge, quines mesures vol im-
plementar en aquest àmbit?
Hem estat reivindicant la subvenció
de la plusvàlua per part de l’Ajun-
tament en els casos de desnona-
ment. I també detectar els pisos
buits per intentar convertir-los en
habitatge social. Amb les compan-
yes de la PAH, per altra banda, estem
treballant l’assessorament als ciu-
tadans, una tasca que elles ja fan
com a associació. A més, aquí al cos-
tat hi ha un edifici que és tot pro-
pietat de la Sareb. Hem de veure
què podem fer perquè aquest im-
moble pugui donar la funció social
que ha de donar. 

Tot això són mesures, però par-
lant sobre la manera de fer, quin

és el principal canvi que notaran
els veïns amb el nou govern?
La proximitat i el diàleg. Al final es
tracta de fer partícips els ciutadans
de les decisions que es prenen a l’A-
juntament. El moment polític actual
també deixa entreveure que la ciu-
tadania vol ser protagonista  de tot
allò que passa al seu entorn. Per tant,
hem d’establir les eines perquè les
persones puguin formar part d’a-
quest canvi, que siguin el principal
protagonista.

I com ho faran?
Desenvolupant els espais de parti-
cipació i tots els mecanismes que es-
tiguin a la nostra disposició, com ara
la transparència, perquè els ciuta-
dans han de tenir accés a la infor-
mació municipal.

Buscaran la participació ciuta-
dana en temes com el turisme?
Segons ha dit en més d’una oca-
sió, cal repensar-ne el model a
Castelldefels. 
Els veïns i veïnes i els agents eco-
nòmics han de dir alguna cosa en
relació amb el model de turisme
que hem de desenvolupar. Sempre
diem que s’ha de treballar un mo-
del turístic acompanyat d’un model

de ciutat. Castelldefels no és ara no-
més un destí de turisme estacional,
ara hi ha molta gent de fora que viu
aquí tot l’any, i els barris on s’ins-
tal·len necessiten serveis. En el des-
envolupament del turisme en els úl-
tims anys no s’ha tingut en comp-
te aquest factor. 

També aniria en la línia de defu-
gir dels estereotips i del turisme
low cost amb el qual s’ha identi-
ficat la ciutat darrerament?
Cal impulsar el turisme familiar a
la ciutat. Un turisme de quali-
tat –en allò que oferim, no en qui
ve–. Un turisme, a més, accessible
per a tothom. 

Canviant de tema, parlem ara de
la qüestió nacional. Els partits
que han signat el pacte de govern
a la ciutat tenen certament idees
contraposades en aquest sentit...
Som quatre partits polítics que re-
presentem gent diversa que ha di-
positat la seva confiança en nosal-
tres per diferents aspectes, entre ells
el de la independència. El dret a de-
cidir és un dels eixos de l’acord de
govern, sí. Posarem en marxa me-
sures concretes també a favor de la
cultura, identitat i llengua catalanes. 

Un altre dels pilars de  l’acord de
govern és que Castelldefels entri
a l’Associació de Municipis per la
Independència (AMI), on s’ad-

herirà de forma efectiva el juliol.
Vostè, però, s’ha mostrat favora-
ble al federalisme...
Tots sabem que en una negociació
has de renunciar en algun mo-
ment a alguna de les teves pro-
postes i fer un pas enrere per afavorir
l’entesa. Reyes, de fet, critica aques-
ta capacitat nostra per arribar a
acords, una cosa que ell no ha sabut
fer en cap moment. Però s’ha de dir
que el 90% del nostre programa
està representat en aquest nou
equip de govern. 

Però se sent còmoda amb aques-
ta posició col·lectiva?
Sí. Sempre he estat a favor del dret
a decidir. Vaig participar en el 9N i he
estat acompanyant l’ANC i Òm-
nium a moltes accions que han
dut a terme a la ciutat, i vaig formar
part de la Taula pel dret a decidir.
S’ha de recordar que hem passat
d’un alcalde que ha menyspreat el
català a la televisió –dient que s’o-
bliga els nens a parlar-lo al pati–a un
govern que dóna garanties de la de-

fensa del dret a decidir. A Castell-
defels hem de desenvolupar la cul-
tura i la llengua, una prioritat real de
la ciutat on tenim competències. 

Una cultura i llengua catalanes
que va defensar Ramon Fernán-
dez, exregidor socialista ja tras-
passat, del qual va citar un poe-
ma a la seva investidura que deia
que Castelldefels era “una petita
pàtria” on “floreix la llibertat”. 
El fet que hi hagi una alcaldessa com
jo que provingui d’un altre lloc és
una representació de la realitat lo-
cal. Vaig venir des d’Argentina amb
tres anys: sóc més d’aquí que d’allà.
A més, volem recuperar el nom de
la biblioteca, abans dita Ramon
Fernández Jurado, i que el govern
de Reyes va canviar pel de ‘Central’. 

7 | Entrevista

“Cal impulsar el

turisme familiar,

de qualitat i 

accessible per

a tothom”

“Celebrem la lliure expressió
d’una part de la ciutadania
que va donar suport a Reyes
el dia de la investidura”

“Que hi hagi una 

alcaldessa com jo que

provingui d’un altre

lloc és representatiu

de la realitat local”

líniamar.cat25 juny 2015



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 88
| 8 líniamar.cat 25 juny 2015



9 | 

líniamar.cat 25 juny 2015

Castelldefels

Candela López, cap de files de
Movem, va ser investida alcal-
dessa de Castelldefels dissabte 13
de juny gràcies als vots de la seva
candidatura, PSC, ERC, Sí que es
Pot i CiU –quinze en total–. Ló-
pez ocuparà l'alcaldia castellde-
felenca durant dos anys, fins al
2017, quan la vara de batlle pas-
sarà a mans de la socialista Ma-
ria Miranda. 

Per la seva banda, a l’acte
d’investidura, els regidors del
PP van votar pel seu candidat,
mentre que els de Ciutadans
van votar el seu propi cap de llis-
ta, Guillermo Massana. 

Respecte del pacte subscrit
entre les forces d'esquerra de la
ciutat, López va assegurar que
"es garanteix la governabilitat i
es dóna resposta a les necessitats
de la gent". D'aquesta manera,
Castelldefels tindrà la seva pri-

mera alcaldessa de la història i
s’aparta la força guanyadora, el
PP de Reyes, el qual va lamentar
que "l'únic projecte que té aques-
ta suma de partits és fer fora el

Partit Popular i repartir-se el
poder".  

Els populars diuen així adéu
a un altre dels seus feus a Cata-
lunya, tot i haver guanyat les
eleccions amb vuit regidors, des-
prés que aquest acord de govern
a quatre bandes entre PSC, Mo-
vem, ERC i Sí que es Pot  –el cer-

cle local de Podem– hagi des-
bancat Reyes de l'alcaldia.  

La investidura de López no va
estar exempta de polèmica i hi va
haver protestes a l'exterior de l'e-
difici consistorial d'un centenar
de persones amb pancartes en
contra de l'acord a quatre bandes
entre els partits d'esquerra i a fa-
vor de Reyes.

UNA ALCALDESSA MIGRADA
Candela López va néixer l'any
1985 a l'Argentina, però viu a
Castelldefels amb la seva família
des de la seva infància. López,
durant l'acte d'investidura, es
va definir a si mateixa com "una
persona migrada integrada en un
Castelldefels que es deixa esti-
mar". López va tancar la seva in-
tervenció amb un poema del
desaparegut Ramón Fernández
Jurado, que descriu la ciutat
com una "petita pàtria" on "flo-
reix la llibertat".

Candela López durant la investidura com a alcaldessa. Foto: Ajuntament

López (Movem) i Miranda (PSC)
es reparteixen l’alcaldia

» La líder de Movem ja és alcaldessa gràcies a un acord a quatre 
» Ho serà fins al 2017, quan passarà el relleu a la socialista

Els veïns de Can Bou han
celebrat la seva Festa Major

CULTURA4El barri de Can Bou
va esclatar de vitalitat del 12 al 15
de juny per la celebració de la
seva Festa Major. Entre els es-
deveniments més destacats hi va
haver les exhibicions de ball de
l’acadèmia Al Alba i el concert de
Mary Chacón, dissabte 13. El
dia 15 hi va haver més ball, pa-
llassos i festa de l’escuma.

Ha estat molt important la
tasca de l’associació de veïns del
barri, que ha estat l’encarregada
d’organitzar-ho tot, amb el su-
port del consistori.

La ciutat recorda l’accident 
de tren cinc anys després

MEMÒRIA4Castelldefels recor-
da aquests dies el tràgic succés
que va tenir lloc la nit de Sant
Joan del 2010, quan un tren de
rodalies va atropellar un grup
d’unes trenta persones que
creuava la via, tretze de les quals
van morir. Disset persones més
van resultar ferides pel pas del
tren, que procedia d’Alacant i
viatjava a 139 km/hora.

Cinc anys després, les famí-
lies de les víctimes reclamen
més informació per saber amb
certesa què va passar aquella

nit. Segons la justícia, ni Renfe ni
Adif en són responsables direc-
tes, tot i que ha deixat la porta
oberta a una reclamació per part
dels afectats. Així, el procés pe-
nal va quedar aturat, tot i que se-
gueix en marxa el procés de re-
clamació civil.

El de Castellldefels és el segon
accident ferroviari més greu a Es-
panya en trenta anys, després
que el 2008 trenta-cinc persones
van ser atropellades per un tren
Alvia a Santiago de Compos-
tel·la.

Societat | Celebren el Dia Internacional contra l’Homofòbia
Dilluns la ciutat va acomiadar les celebracions entorn del Dia Internacional contra l’Homofòbia -que
és el 28 de juny-. Enguany s’han centrat en la Llei 11/2014 aprovada al Parlament contra l’homofòbia
i tenen com a lema Eradicar l'homofòbia, qüestió de legalitat. Els actes van començar el 15 de juny i

han comptat amb projeccions audiovisuals de conscienciació, diverses conferències i xerrades.  

Redacció
CASTELLDEFELS

En la investidura 

hi va haver

protestes al carrer 

a favor de Reyes

L’estació on va tenir lloc l’accident. Foto: Google Maps
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Torna  el segon CasTECHdefels,
la universitat científica d’estiu
CIÈNCIA4El pròxim dilluns 29
de juny es donarà el tret de sor-
tida a la segona edició del Cas-
TECHdefels, durant la qual s’o-
feriran cursos i xerrades de di-
vulgació científica per a diversos
públics i edats.

Les jornades s’allargaran fins
al 10 de juliol i inclouran confe-
rències, cursos per a professors
de Secundària, tallers mixtos
per a docents de ciència i tec-
nologia i els seus alumnes de
Batxillerat, i activitats de ciència
per a joves entre 12 i 18 anys.

Els cursos, tallers i confe-
rències s’impartiran al Campus
del Baix Llobregat-Castelldefels
de la Universitat Politècnica de
Catalunya (UPC) i tenen l’ob-
jectiu d’aprofitar les sinergies en-

tre l’activitat acadèmica de les es-
coles del campus universitari i la
seva experiència en divulgació
en l’àmbit científic. A més, pre-
tenen incentivar les potenciali-
tats de Castelldefels en aquesta
branca de coneixement.

En l’edició d’enguany, s’ac-
tuarà en tres àmbits: per una
banda, divulgació i formació
científica per al públic en gene-
ral; en segon lloc, formació i ca-
pacitació tecnològica del pro-
fessorat de secundària a l’estiu;
i en tercer lloc,  foment de les vo-
cacions científiques entre l'a-
lumnat preuniversitari.

Les jornades estan organit-
zades per  la UPC i l’Ajuntament
de Castelldefels, amb el suport
de la Diputació de Barcelona.

La ciutat ha donat la benvingu-
da a la temporada de platges
amb alguns aspectes renovats i
millores. El tret de sortida es va
celebrar a principis de mes, quan
es van hissar les cinc banderes
que certifiquen la qualitat de
les platges.

La platja de la ciutat ha rebut
el reconeixement Q de Qualitat
Turística, el segell de SICTED, i
la bandera Ecoplayas i la certifi-
cació ISO 900. A més, s’han re-
cuperat les banderes blaves a La
Pineda i Lluminetes, després
que l’any passat no se’ls va ator-
gar per diversos motius me-
diambientals i de seguretat, en-
tre altres. 

El municipi és, doncs, l’únic
de la comarca que ha recuperat
la bandera blava a les seves plat-
ges aquest any.

GUINGUETES SOSTENIBLES
A més de la recuperació de les
banderes blaves, enguany les
guinguetes de Castelldefels han
reafirmat el seu compromís amb
el medi ambient i s’ha compro-
mès a desenvolupar la seva ac-

tivitat de manera compatible
amb la protecció de la platja i del
seu entorn.

Així, els locals de la platja
s’han inscrit com a “guinguetes
responsables”, un distintiu que
atorga la Fundació Biodiversitat
i que compta amb la col·labora-
ció del Ministeri d’Agricultura,
Alimentació i Medi Ambient.

Aquest compromís implica
que les guinguetes han de nete-
jar l’espai de la platja que ocu-

pen, tenir contenidors per reci-
clar, minimitzar l’ús d’aigua i
energia i contractar treballadors
locals o amb risc d’exclusió so-
cial, entre altres criteris. 

17 TRENS MÉS A LA PLATJA
Amb l’arribada de la temporada
de platges també hi haurà una
millora en la mobilitat. Des d’a-
ra fins a l’agost hi haurà disset
trens més de Rodalies per anar
a Castelldefels Platja.

Les cinc banderes de qualitat que onegen a Catselldefels. Foto: Ajuntament

Novetats i millores a les platges
per a la temporada d’estiu

Redacció
CASTELLDEFELS

Les jornades tindran lloc al Campus de la UPC a Castelldefels. Foto: UPC
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Gavà

Raquel Sánchez (PSC) seguirà
sent l’alcaldessa de Gavà amb
CiU al govern, després d’haver
fet públic el seu pacte recent-
ment. Sánchez necessitava el
suport d’una altra formació per
assolir un govern fort, després
d’haver  aconseguit un regidor
menys que el 2011 -ara té vuit re-
presentants al Ple-. 

Amb els convergents, que en
sumen  dos més, el nou govern
assoleix deu regidors, tot i que no
arriba a la majoria absoluta.

Enguany, els socialistes no
han pogut reeditar el pacte amb
ICV-EUiA, que ha perdut els
dos regidors que tenia.

UN PACTE HISTÒRIC
Segons expliquen els socialistes
i els convergents, l’acord es fo-
namenta en “en un nou model de

ciutat basat en la pluralitat social
i cultural que consolidi les fites
i els avanços aconseguits en el
benestar col·lectiu”. Les dues
formacions també diuen que cal
prioritzar la transformació i mi-
llora de l’espai públic “com una
bona eina de reequilibri territo-
rial i social i de foment de la con-
vivència”. 

Segons l’alcaldessa Raquel
Sánchez, el pacte “representa
els resultats que van sorgir de les

eleccions del 24 de maig”, i afe-
geix que aquest dia  “la ciutat es
va pronunciar a favor de les for-
ces progressistes, les forces d’es-
querres i també les forces cata-
lanistes”.

EL NOU ORGANIGRAMA
El nou cartipàs atorga l’àrea de
Benestar i Acció Social a Miquel
Àngel Díaz, primer tinent d’al-
calde, de la qual dependran les
regidories de Cultura, Esports i
Mediació –totes tres a càrrec de
Joan Barrena–. Joventut, Coo-
peració i Cultura de la Pau aniran
a càrrec d’Èric Plaza i Igualtat ha
estat per a Gemma Badia.

L’àrea de Ciutat i Territori
tindrà com a responsable Rosa
Fernández, tinenta d’alcalde. En
aquesta àrea s’incorpora la regi-
doria de Barris i Activitats, tam-
bé a càrrec de Gemma Badia.

L’àmbit de Nova Governan-
ça i Ciutadania està presidit pel
tinent d’alcalde Jordi Tort, i es
designen dos regidors delegats,
Jordi Jiménez –a Gestió Inter-
na i Recursos Humans– i Èric
Plaza –a Govern i Participació–.

Ramon Castellano (CiU) pre-
sidirà com a tinent d’alcalde
l’àmbit de Comerç, Civisme i
Promoció de la Ciutat, amb An-
toni Rafanell (CiU) com a regi-
dor delegat de Civisme. 

L’alcaldessa socialista governarà amb CiU. Foto: Ajuntament

Sánchez presenta el cartipàs,
amb dos regidors de CiU

» Els socialistes han hagut de pactar amb els convergents 
per formar un govern fort, després d’haver perdut un regidor

Alumnes d’Arqueologia
excaven a les mines de Gavà

EDUCACIÓ4Un grup d’alum-
nes del Grau d’Arqueologia de la
UAB ha estat fent pràctiques al
jaciment del Parc Arqueològic
Mines de Gavà durant el juny.

Aquests treballs, segons ha
informat el consistori, permeten
avançar en el coneixement de les
estructures mineres i en la loca-
lització de material arqueològic.

L’Ajuntament va signar un
conveni amb el Departament
de Prehistòria de la UAB per fer
possible el projecte. Amb aques-
ta, ja s’han dut a terme cinc
campanyes d’excavacions.

La d’enguany s’ha realitzat en
dos torns d’estudiants: el primer
es va fer de l’1 al 5 de juny i el se-
gon del 8 al 12.

Arrenca la nova campanya de
l’Estiu Metropolità a la platja
PLATGES4Fa unes setmanes es
va presentar la temporada d’en-
guany de l’Estiu Metropolità,
amb la qual es van donar a co-
nèixer els nous serveis de les
platges metropolitanes. L’acte va
tenir lloc a la platja de Gavà Mar.

Una de les novetats més des-
tacades de la temporada d’estiu
2015 és la instal·lació de pape-
reres intel·ligents que detecten
la càrrega als llocs de wifi públic.
També s’ha renovat la senyalit-
zació i hi haurà nous camions
compactadors de residus de
platges.

A més, s’ha posat en marxa
una aplicació per a mòbils, que
ha estat batejada amb el nom
d’Infoparcs, la qual posa a l’a-

bast dels usuaris tota la infor-
mació sobre els espais verds
dels parcs. També s’han estrenat
nous panells informatius per
als usuaris d’autobusos.

SENSE BANDERA BLAVA
Tot i les millores i novetats a les
platges, la bandera blava no one-
jarà aquest estiu a Gavà.  Segons
ha informat el consistori, en-
guany la platja no compta amb
aquest distintiu perquè els re-
sultats de les mostres d’aigua a la
zona del càmping Tres Estrellas
no era “excel·lent”.  Això ha es-
tat a causa d’un abocament d’ai-
gua a la platja procedent de la lla-
cuna de la Murtra durant un epi-
sodi de pluges l’agost passat.

Medi Ambient | Campanya de senyalització de dunes
Gairebé una cinquantena d’alumnes de l’escola Gavà Mar de cinquè i sisè de 

Primària van participar fa uns dies en la senyalització de les dunes de la platja
amb l’objectiu de conscienciar sobre la importància de la seva conservació. Es

tracta d’una iniciativa del programa Junts fem barri, que impulsa l’Ajuntament.

Redacció 
GAVÀ

Segons l’alcaldessa,

el pacte és fidel als

resultats de les 

eleccions del maig

La bandera blava no onejarà aquest estiu. Foto: AV Gavà Mar
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El PSC de Carles Ruiz torna a go-
vernar Viladecans després
d’haver reeditat el pacte de go-
vern que manté amb Iniciativa
des de l’any 2003. Tot i que ho
fa amb dos regidors menys –ara
les dues forces en sumen tretze,
mentre que al 2011 eren quin-
ze–, s’assegura la majoria abso-
luta per poder governar còmo-
dament.

Durant la seva investidura, el
passat dissabte 13 de juny, Ruiz
va dir que estava agraït a ICV-
EUiA per haver renovat “el pac-
te de progrés per un govern
d’esquerres”. 

L’alcalde també es va mostrar
orgullós de “ser polític”, d’apor-
tar el seu esforç per “ajudar els
altres” i de ser socialista, perquè,
segons va dir, “és un model po-
lític en què l’economia està al ser-

vei de les persones i les institu-
cions al servei dels ciutadans”.
Ruiz va assegurar que el que serà
prioritari durant els pròxims

quatre anys serà l’educació i el
suport a les famílies.

Segons l’alcalde, l’èxit edu-
catiu  és un dels seus principals
reptes, com també ho és l’ajut a
les famílies, “en aquests mo-
ments de crisi”.

La reactivació econòmica de
la ciutat també va ser una peça
clau en el seu discurs d’investi-
dura. Segons Ruiz, la ciutat “està
en condicions de liderar la re-

cuperació del Delta i de ser un
dels motors econòmics de Cata-
lunya”. En aquest àmbit, l’alcal-
de també va destacar la creació
de nous llocs de treball i va dir
que “volem una ciutat on totes
les persones tinguin accés a les
oportunitats que s’aniran creant
en les mateixes condicions”.

INVESTIT AMB 13 DE 25 VOTS
Carles Ruiz va ser investit amb
els vots a favor dels dos socis de
govern (PSC i ICV-EUiA), obte-
nint tretze vots. Martín Barba
(Ciutadans) va obtenir quatre
vots;  Bàrbara Lligadas, candi-
data d’ERC, tres; i Eduard To-
baruela, de Guanyem, un. Hi
va haver quatre vots en blanc.

Finalment, el consistori
comptarà amb vint-i-cinc mem-
bres: onze socialistes, quatre de
Ciutadans, tres d’Esquerra, dos
d’ICV-EUiA, dos del PP, dos de
Viladecans Sí Se Puede i un de
Guanyem-CAP.

Acte d’investidura de Carles Ruiz. Foto: Ajuntament

Ruiz (PSC) reedita el pacte amb
ICV i s’assegura un govern fort
» El socialista és investit de nou alcalde i assoleix un acord amb els
ecosocialistes, amb els quals arriba als tretze representants al Ple

Les arts sortiran al carrer 
amb vuitanta espectacles

CULTURA4Del 3 al 5 de juliol la
ciutat acollirà el Festival al Ca-
rrer, que enguany compta amb
una vuitantena d’espectacles i
compta amb la participació de
quaranta companyies, aproxi-
madament.

És la vint-i-sisena edició d’a-
quest esdeveniment cultural que
ja forma part de l’imaginari
col·lectiu de la ciutat. El Festival

al Carrer d’aquest any compta
amb la participació destacada de
les companyies internacionals
Karnavires, The Chanclettes i
Sirqus Alfon.

Al llarg dels tres dies el cer-
tamen acollirà tot tipus d’ac-
tuacions al carrer, amb propos-
tes de teatre, música, dansa,
circ, màgia, pirotècnia i titelles.
Totes són gratuïtes.

L’ermita de Sales, un centre
d’interpretació del patrimoni
PATRIMONI4L’ermita de Sales
acollirà un nou centre d’inter-
pretació de la història i el patri-
moni local, a més d’actes litúr-
gics, segons ha acordat el con-
sistori en un conveni amb el
Bisbat de Sant Feliu i la Dipu-
tació recentment.

Fa anys que l’ermita està
sent restaurada i ara es troba en
la darrera fase, que impulsarà  la

Diputació, que és qui finança el
projecte i ha aportat més d’un
milió d’euros.

Durant aquesta última etapa
dels treballs, doncs, s’equiparà
l’interior de la nau amb ele-
ments museístics per tal d’en-
cabir-hi el nou projecte.

La idea és potenciar el patri-
moni local i atraure el turisme de
qualitat a la ciutat.

Societat | La ciutat celebra la Setmana de la Gent Gran
Del 16 al 20 de juny la gent gran de Viladecans va ser la protagonista d’unes 

jornades adreçades a aquest sector de la població. Es van programar diverses  
activitats com, per exemple, caminades, sopars i espectacles. L’objectiu és fer un

reconeixement a les persones grans i promoure un envelliment actiu. 

Neus Marmol
VILADECANS

Ruiz creu que la 

ciutat pot liderar 

la recuperació 

econòmica del Delta
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El Prat

Lluís Tejedor (ICV-EUiA) ja ha
començat el que serà el seu últim
mandat -no es tornarà a presen-
tar a les eleccions municipals-. I
ho ha fet reeditant el pacte amb
el PSC, que li ha garantit la ma-
joria absoluta al Ple.  

Tejedor va ser investit alcal-
de en un acte al Teatre Modern
amb els vots a favor dels dos so-
cis de govern. En total, les dues
forces sumen quinze regidors;
onze dels ecosocialistes i quatre
del PSC.

La resta de vots van ser dos per
a Jordi Ibern (Esquerra); dos per
a Antonio Miguel Ruiz (Ciuta-
dans); un per a Immaculada Llo-
pis (CiU) i hi va haver cinc vots en
blanc emesos pels regidors del PP,
Se Puede El Prat i Ganemos.

L’ATUR  ÉS LA PRIORITAT
Durant el discurs d’investidura,
l’alcalde Tejedor va dir que els
principals problemes de la ciu-
tat són “l’atur, la pobresa i la des-
igualtat social”, i va afegir que té
el coneixement que  “molta gent
del Prat sobreviu com pot, que
viu de manera indigna”. 

L’alcalde assegura que “no-
saltres no resoldrem el problema

de l’atur”, però sí que “hi podem
ajudar, estimulant la creació
d’ocupació”. 

Un altre àmbit on Lluís Te-
jedor posa èmfasi és en l’educa-

ció i la cultura. “No podrem
canviar les polítiques econòmi-
ques sense un canvi en les cons-
ciències de la gent, amb infor-
mació i capacitat crítica, i això
passa fonamentalment per l'e-
ducació i la cultura”, va dir du-
rant el seu discurs dissabte 13.

També va prioritzar els ser-
veis a les persones, àmbit en el
qual seguirà “enfortint la xarxa
de recursos públics socials”, se-
gons va assegurar.

RECONÈIXER ANTICS REGIDORS
Durant l’acte d’investidura, Llu-
ís Tejedor va lliurar una placa de
record als regidors i regidores que
no han renovat el seu càrrec en
el nou Ajuntament. Els repre-
sentants homenatjats són José
Garcia, Jordi Gili, Francisco Ma-
nuel Lorenzo, Francisco Maraver,
María Esperanza Martínez, Mi-
guel Ángel Ochoa, José Luis Oli-
vera, Isabel María Romero i Me-
lisa Sáez. 

Lluís Tejedor, amb els nous regidors. Foto: Ajuntament

Tejedor afronta amb força el nou
mandat, compartit amb el PSC
» L’històric alcalde d’ICV-EUiA segueix al capdavant del consistori
amb onze regidors del seu partit i quatre representants socialistes

El film ‘Secuestro’, amb 
Blanca Portillo, rodat al Prat

CULTURA4El Prat ha estat una
de les localitzacions escollides
per a la pel·lícula Secuestro, de
la directora catalana Mar Ta-
rragona i protagonitzada per
l’actriu Blanca Portillo.

I és que la ciutat acull des de
fa temps rodatges de films i
l’any passat va ser el cinquè mu-
nicipi de Catalunya on es van
acollir més produccions audio-
visuals. La  tramitació per oferir

localitzacions per als rodatges a
les productores audiovisuals es
fa a través del programa muni-
cipal El Prat Film Office, que té
la finalitat de promoure la ciutat
com a plató.

A través d’aquesta oficina, els
professionals del sector de l’au-
diovisual reben assessorament i
suport en la coordinació i la
gestió de peticions d’autorització
de rodatge, entre altres.

El consistori compra la Granja
Torres de pollastres pota blava
PATRIMONI4L’Ajuntament ha
formalitzat recentment la com-
pra de la principal granja que
produeix pollastres pota blava,
la Granja Torres, tal com va
aprovar el Ple municipal el pas-
sat 4 de febrer. 

Amb aquesta adquisició, el
consistori fa un pas endavant en
la preservació i l’impuls de la
producció d’aviram de la raça
Prat, un dels elements més ca-
racterístics de la ciutat i de la
zona. El pollastre pota blava del
Prat compta amb la certificació
europea d’Indicació Geogràfica
Protegida (IGP) i és un element
del patrimoni pratenc. 

Gràcies a la compra de l’A-
juntament, s’evita que aquesta
raça desaparegui progressiva-
ment, ja que la producció, en ter-
mes ecònomics, d’aquesta es-
pècie no es trobava en bon mo-
ment.

El procés de preservació del
pollastre pota blava va iniciar-se
el 2004 i la compra de la Gran-
ja Torres ha tingut un cost de
650.000 euros. Segons ha dit el
consistori, “una part molt im-
portant”d’aquests diners “es fi-
nançarà mitjançant una sub-
venció de 457.136 euros atorga-
da per l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB)”.

Medi Ambient | Celebració de la Festa del Riu
El 7 de juny la ciutat va celebrar la segona edició de la Festa del Riu, en

una jornada lúdica que va comptar amb un ampli ventall d’activitats. El
leitmotiv de l’esdeveniment, que va tenir lloc al parc del Riu, era 

celebrar la recuperació del Llobregat com a espai natural i d’ús ciutadà.

Redacció 
EL PRAT

És l’últim mandat 

de Tejedor com a 

alcalde del Prat, 

segons ha anunciat

Un exemplar de la raça Prat. Foto: YouTube
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Patrimoni | Setmana Internacional d'Arxius
Des del 9 al 13 de juny l’Arxiu Comarcal del Baix Llobregat va celebrar diverses

activitats en el marc de la Setmana Internacional d’Arxius. L’objectiu de les 
jornades era divulgar els continguts, les funcions i les instal·lacions d’aquest 

servei i  donar a conèixer alguns dels seus projectes més emblemàtics.

La celebració del Mobile World
Congress a l’Hospitalet el març
passat va generar un impacte no-
tablement positiu a l’ocupació
dels hotels i apartaments del
Baix Llobregat. I és que durant
els dies del congrés aquesta va
superar el 98% als hotels i el 73%
als apartaments, segons dades
publicades recentment per l’Ob-
servatori del Baix Llobregat.

A més, la tarifa mitjana que
es va aplicar al sector hoteler va
passar dels 61 euros –que és la
xifra mitjana trimestral– als 148.
En el cas dels apartaments, la
mitjana trimestral de 67 euros va
ascendir als 122 euros.

Segons dades de l’Observa-
tori, durant el primer trimestre
d’aquest any s’ha registrat l’o-
cupació hotelera més elevada

dels últims set anys i ha estat del
52,8% als hotels i del 53,3% als
apartaments de la comarca.

La tipologia de client que
predomina a la comarca és in-
dividual, ja que molts venen per
negocis –es tracta del 61,5% del
total de clients–. El segon motiu
d’estada a hotels i apartaments
de la comarca són les vacances i
les activitats esportives.

Hi ha hagut més clients de
nacionalitat espanyola, en el cas
dels hotels, i més estrangers als
apartaments.

L’AUGE DE LES PIMES AL BAIX
Un altre sector en auge són les
petites empreses, i és que el 17%
de les empreses que optem als
Premis Pimes –que se celebraran
al juliol– són del Baix Llobregat.

Un hotel de Sant Joan Despí. Foto: Arxiu

El congrés de mòbils fa créixer
l’ocupació hotelera a la comarca
Redacció
BAIX LLOBREGAT

Celebren la novena trobada
de premsa a la comarca

COMUNICACIÓ4El passat dis-
sabte 30 de maig es va celebrar
a la Biblioteca Municipal l’Ate-
neu d’Esparreguera la novena
Convenció de Premsa Comarcal
i Local, que va incloure un seguit
de ponències, presentacions i
entrega de premis.

La jornada va arrencar amb
la 33a assemblea ordinària de
l’Associació Catalana de la
Premsa Comarcal. També es va
fer públic el veredicte del Premi
de Recerca Universitària Prem-
sa Comarcal, el qual va guanyar
el projecte Usos de les xarxes so-
cials a la premsa local i co-
marcal: reptes i oportunitats
per a l’empresa periodística, en-
capçalat per Susana Pérez-Soler.

Després, va tenir lloc la po-
nència De la boira a Mediapro,
una experiència professional
apassionant, a càrrec del pe-
riodista Tatxo Benet. 

Lluís Gendrau i Helena Solà
van presentar les novetats de la
plataforma iQuiosc, i Joan Tei-
xidó, administrador de llei-
da.com, va oferir la ponència
Mitjans de comunicació i apli-
cacions mòbils.

Després es va fer el dinar de
cloenda al Teatre de la Passió i
es van lliurar els Premis Prem-
sa Comarcal, que distingeixen
les millors portades de l’any i
commemoren les publicacions
associades que celebren el seu
aniversari.

Comerç
Gavà | Inauguren el restaurant Jelly Fish Beach Club
Des del passat 12 de juny Gavà compta amb un nou establiment de restauració 
a la platja, el Jelly Fish Beach Club, del Tibu-ron Group. El nou restaurant és a 
primera línia de la platja de Gavà Mar. A la seva inauguració van assistir 800 persones 
i es van servir catorze plats de la carta que van poder degustar els convidats.

Els treballs de construcció de
l’outlet de Neinver a Viladecans
ja són una realitat des que fa
unes setmanes es va donar el tret
de sortida a la primera fase de les
obres.

Es calcula que el nou com-
plex comercial del municipi, si-
tuat al sector de Ca n’Alemany,
obri les seves portes a la tardor
del 2016. Fins aleshores, el pro-
jecte, que suposa una inversió de
vuitanta milions d’euros, s’exe-
cutarà en dues fases.

La primera etapa afectarà
gairebé  vint mil metres quadrats
de superfície i la segona uns set
mil més, aproximadament. En
total, ocuparà una superfície de
26.500 metres quadrats.

Segons han informat fonts de
Neinver, el centre es construirà
“sota criteris de sostenibilitat i
eficiència certificats”. L’operador

d’outlets també defensa el nou
complex de Viladecans com a
mitjà per complementar “els ca-
nals tradicionals de venda i el pe-
tit comerç”, de manera que, se-
gons ells, “incentiva el consum i
l’activitat econòmica a la zona”.

Però això no ho han vist així
els botiguers i comerciants de la
ciutat, que temen que les seves
vendes disminueixin amb l’a-
rribada d’aquest macro com-

plex. Des de la Confederació de
Comerç de Catalunya (CCC) ja
van dir fa temps als mitjans que
el projecte de Neinver era “in-
sostenible” i  que consideraven
que “l’oferta d’outlets ja està
més que coberta”. 

Amb tot, i malgrat les pro-
testes, tant de la CCC com dels
comerciants de la zona, el pro-
jecte, polèmic des de l’inici, ha
acabat tirant endavant.

La primera fase dels treballs està en marxa. Foto: Neinver

Engega la primera fase de les
obres de l’outlet de Viladecans

Redacció
VILADECANS

La multinacional Ingram
Micro s’instal·la al delta

EMPRESA4La companyia mul-
tinacional Ingram Micro ha ins-
tal·lat recentment la seva seu a
Viladecans, concretament a l’E-
difici Austràlia del Viladecans
Business Park.

L’empresa és líder mundial
en distribució informàtica i tec-
nològica i des d’ara allotja al mu-
nicipi la seva seu central per a
l’estat espanyol i Portugal.

En el nou centre hi treballen
dos-cents vuitanta empleats,
que s’han traslladat fins a l’edi-
fici de Viladecans des del polí-

gon industrial Almeda, de Cor-
nellà, amb l’objectiu de conti-
nuar augmentant l’activitat de
l’empresa.

Segons han informat fonts
del consistori, “l’arribada d’In-
gram Micro a Viladecans ha es-
tat fruit de mesos de negocia-
cions entre l’Ajuntament, l’em-
presa gestora del complex d’o-
ficines i la multinacional, que ha
valorat aquest espai per les se-
ves bones comunicacions i per
les seves prestacions tecnològi-
ques”.

L’empresa s’ha instal·lat al Viladecans Business Park. Foto: Google Maps
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Esports

Després de quedar-se a les por-
tes de la promoció d’ascens a
Segona Divisió B, l’AE Prat ha do-
nat un cop d’efecte. El passat 8 de
juny, el club va presentar Pedro
Dólera com a nou entrenador
del primer equip, en una clara
aposta per tornar a lluitar per ser
a la zona alta de la classificació.

L’entrenador pratenc arriba
amb molts dels seus homes de
confiança de l’Europa, i assegu-
ra que té per endavant “un pro-
jecte il·lusionant, on podré fer i
desfer, i on la parcel·la esportiva
serà a les meves mans”. 

REVOLUCIÓ AL VESTIDOR
Però Dólera no serà l’única cara
nova dels potablava. La direcció
esportiva s’ha mogut ràpidament
per donar al tècnic els futbolistes

necessaris per tornar a lluitar
per l’ascens.

L’entrenador no arriba sol de
l’Europa, ja que Rosillo, Putxi i
Lara l’acompanyen des del club
barceloní. A més, el Prat ja ha sig-
nat jugadors com Elhadji Kanteh,
procedent del Martinenc, Ge-
rard Rovira, del Santfeliuenc,
Jaime Fuentes, que també torna

a casa després d’unes temporades
al Terrassa, o Aitor Lario, que
arriba de la UE Castelldefels.
Aquests, juntament amb tres jo-
ves que pugen del filial, seran les
principals cares noves de l’equip.

En canvi, noms com Juli Gar-
cía, Pedro Bilbao, Albert Cazor-
la o David Carrasco s’acomiaden
del club pratenc.

Dólera va ser el capità del primer equip de l’AE Prat. Foto: CEE

El retorn del fill pròdig: 
Pedro Dólera fitxa per l’AE Prat
» Tres jugadors de l’Europa arriben al club de la mà del tècnic
» El club vol tornar a lluitar per les places d’ascens a Segona B

La UD Vista Alegre 
puja a Primera Catalana

CASTELLDEFELS4La ciutat tin-
drà l’any que ve dos equips a Pri-
mera Catalana, la Unió Esporti-
va Castelldefels i la Unión De-
portiva Vista Alegre, que va acon-
seguir l’ascens in extremis con-
tra la Unió Esportiva Camprodon
(1-0) el passat 13 de juny.

Els blaus afrontaven la tor-
nada del play-off amb un 2-1 ad-
vers, però van poder capgirar
l’eliminatòria i aconseguir l’ob-
jectiu de la temporada gràcies a

un gol d’Adrián Ortega a les aca-
balles del partit.

Els del Ripollès sabien que
mantenir la porteria a zero els ga-
rantia la classificació. El Vista Ale-
gre va apretar en atac, però el gol
no arribava. 

Al minut 75, el tècnic va mou-
re la banqueta i va donar entra-
da a Ortega per De Sande. Aquest
canvi va resultar decisiu, ja que el
punta va fer el gol que els va do-
nar l’ascens amb un cop de cap.

Gavà remodelarà les pistes
d’skate del parc del Calamot
GAVÀ4Els esports urbans cada
cop tenen més adeptes. Par-
kour, patinatge, skate i moltes
altres disciplines compten amb
una gran acceptació entre els jo-
ves i, per això, l’Ajuntament ha
decidit fer un rentat de cara a un
dels equipaments que facilita
la pràctica d’aquests.

Es tracta de les pistes d’ska-
te que hi ha al parc del Calamot.
Aquesta actuació formarà part
del programa Junts fem barri, ja
que tot i ser la proposta núme-
ro 21 d’aquesta iniciativa (en
principi només se n’havien de ti-

rar endavant 20), es va poder in-
corporar al programa gràcies a
un ajustament pressupostari de
la resta dels projectes.

Els usuaris tindran molt a dir
en les reformes, que podrien
consistir en canviar els mòduls
actuals per uns altres de formi-
gó, ampliant la seva mida. Una
altra possibilitat és mantenir
les dimensions de la pista, tot i
que podria canviar d’ubicació,
retirant les planxes que esti-
guin en pitjor estat.

Com a màxim, l’Ajuntament
hi destinarà 35.000 euros.

El nou Bàsquet Castelldefels
comença a prendre forma

CASTELLDEFELS4Després d’u-
na temporada 2014-2015 per
oblidar sobre la pista, el Bàsquet
Castelldefels comença a pensar
en el curs que ve.

El club presentarà novetats
tant a la banqueta com sobre el
parquet. El passat 19 de juny, el
BBA va anunciar la contractació
de Boris Balibrea com a entre-
nador del primer equip mascu-
lí. Balibrea arriba a Can Vinader
procedent del Villarrobledo d’Al-

bacete, i substitueix el que fins
ara era el tècnic, Mateo Rubio.

Per tal de reforçar l’equip, de
moment s’han anunciat tres
contractacions. L’exterior Marc
Sesé, que es va formar al club,
torna al Castelldefels procedent
del CB Cornellà. I per tal de po-
tenciar el joc interior, el club ha
fitxat dos jugadors alts, Toni
Carrasco, que arriba del CB Prat,
i Alejandro Blanco. A més, Albert
Olmedo ha signat la renovació.

Viladecans | El BF Viladecans B assoleix la permanència
Bones notícies per al segon equip del Bàsquet Femení Viladecans. Les blaves van

aconseguir la permanència després de la victòria al partit de tornada del play-off per
la permanència contra l’AB Premià (38-45). Aquest resultat se suma al triomf que
també van aconseguir a casa a finals de maig, de manera que seguiran a Primera.

Pau Arriaga
EL PRAT

L’equip celebra l’ascens amb l’afició. Foto: UDVA
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Serveis

L'Ajuntament de Barcelona, la
Diputació de Barcelona i l'Àrea
Metropolitana han signat un
acord segons el qual el consistori
cedeix la tecnologia de l'aplica-
ció apparkB i la Diputació la farà
extensible a tots els municipis
amb l'objectiu d'impulsar la te-
lefonia mòbil com a mètode de
pagament de les zones regulades
d'aparcament. 

Gràcies a aquesta cessió, tots
els municipis de la demarcació
de Barcelona podran accedir a la
tecnologia apparkB i facilitar
als seus ciutadans l'ús d'un sis-
tema còmode, fàcil i segur a
l’hora d'efectuar els pagaments
a les àrees d'estacionament re-
gulat.

La Diputació, amb el suport
de l'Ajuntament, desenvolupa-
rà i gestionarà la nova aplicació,

basada en l'apparkB, i mantin-
drà relacions amb els diferents
ajuntaments de la demarcació
que vulguin participar en el pro-
jecte. L'AMB impulsarà l'ús d'a-
questa plataforma entre els
ajuntaments que la integren,

difonent-ne els avantatges i pro-
movent la incorporació dels ma-
teixos en benefici d'una millor
gestió de la mobilitat metropo-
litana.

L'apparkB permet als usua-
ris pagar pel temps real d'apar-
cament, sense necessitat d'anar
al parquímetre i amb la possibi-
litat de renovar el temps d'apar-
cament també des del mòbil. A

més, es pot consultar de mane-
ra senzilla a la zona d'usuari
tots els moviments, realitzar trà-
mits i accedir als extractes.

LES INSTRUCCIONS
El funcionament de l'aplicació és
molt senzill. Un cop al lloc de
l'estacionament, l'usuari única-
ment ha d'indicar la matrícula
del vehicle i el color de la plaça
on aparca. El sistema localitza la
seva posició mitjançant el GPS
del mòbil i automàticament apli-
ca la tarifa corresponent al tram
on es troba estacionat. Fet això,
l'usuari ha de confirmar l'esta-
cionament amb l'acció "Iniciar",
i quan vulgui treure el cotxe de
l'aparcament haurà de finalitzar
el servei activant "Finalitzar".

El sistema ofereix als usuaris
les màximes garanties d'ús, ja
que els processos de comptatge
de temps estan certificats per
Catcert, i el pagament amb tar-
geta  compleix amb els estàn-
dards de seguretat requerits.

Una aplicació per aparcar millor
» Els usuaris de vehicles de les comarques barcelonines podran descarregar l’aplicació apparkB

» La Diputació de Barcelona, amb el suport de l’Ajuntament, desenvoluparà i gestionarà la nova app

APLICACIÓ4L'apparkB va néi-
xer al setembre de 2013 i, des de
llavors, ha anat creixent fins a
consolidar-se com una eina molt
útil per als ciutadans de Barce-
lona. Actualment, l'app compta
amb més de 75.000 usuaris, s'ha
superat ja el milió i mig de tiquets
expedits i el 10% de tiquets dia-
ris ja es tramiten a través de
l'apparkB, el que suposa una
mitjana d’uns 5.000 tiquets dia-
ris. S'ha de tenir en compte, a l'-
hora de valorar aquestes dades,

que gran part de l'AREA verda i
l'AREA blava és lliure de paga-
ment els caps de setmana. L'a-
plicació està disponible per iPho-
ne i Android, i ha tingut més de
125.000 descàrregues totals. A
més, amb una nota de 8,9, l'ap-
parkB és una de les apps millors
valorades a la pàgina Apps4bcn,
que recopila les millors aplica-
cions per a mòbil per viure Bar-
celona, tant en les categories de
Smart City i de Transport i Tràn-
sit, com en el rànquing global.

Un fenomen consolidat

Els usuaris de vehicles de l’Àrea Metropolitana de Barcelona també podran fer servir l’apparkB. Foto: Diputació de Barcelona

L’interfície del 

programa és senzilla

d’entendre i usar

Pacte | Un acord signat a tres bandes
La Diputació de Barcelona, l'Ajuntament de Barcelona i l'Àrea

Metropolitana de Barcelona van signar el passat 13 de maig
aquest acord per impulsar i fer extensible la tecnologia 

apparkB a tots els municipis de la demarcació.

Redacció
BAIX LLOBREGAT
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línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

150.250
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025

40.100
10.025

Total 370.700

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

180.350
150.250
40.100

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

370.700 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

| 22
Agendalíniamar.cat 25 juny 2015

agenda@comunicacio21.com

AGENDA MENSUAL
FINS AL 10 DE JULIOL
Matí-Tarda Exposició col·lectiva dels artistes

plàstics de Castelldefels. Des del dilluns 29 de
juny. Lloc: Biblioteca Central de Castelldefels
(Espai Ramon Fernàndez Jurado).

DIVENDRES 3 DE JULIOL
21:30 Cinema a la fresca amb sopar de car-

manyola i crispetes: Ocho apellidos vascos. Lloc:
Jardins de Paco Candel (davant CEM Julio Men-
dez). Activitat en el marc del civle Viu l’estiu
2015.

FINS AL 24 DE JULIOL
17:00 Tardes de Wii al Lloro. Aquest  estiu els

joves poden anar a jugar a aquesta consola
amb els seus amics. Al Lloro hi ha  una Wiiper-
què puguin passar una bona estona. Fins a
les 20:20 hores. Lloc: el Lloro.

FINS AL 30 DE JUNY
Matí-Tarda Exposició de treballs de la Funda-

ción Espejo. Consultar horaris. Destinataris:
Tothom. Organitza: Fundación Espejo. Lloc:
Ateneu d'Entitats Pablo Picasso (passatge de
Sant Ramon, 2).

FINS AL 24 DE JULIOL
Matí-Tarda Exposició de pintura Dripptures

de l’artista Joan Sánchez Escamilla. Desti-
nataris: Tothom. Lloc: Centre de Recursos per
a Joves Can Xic. 

DILLUNS 29 DE JUNY
20:00 Fi de festa per a la gent gran que dura-

rà quatre hores, fins a la mitjanit. Preu: tres
euros. Lloc: Pista Poliesportiva exterior de Can
Tintorer.

DIMARTS 30 DE JUNY
17:30 Sessió d’Hora del Conte per als més pe-

tits. S’explica De Montserrat... catacrac-cata-
crac!. Durada aproximada: una hora. Lloc:  Bi-
blioteca Josep Soler Vidal (l’activitat es des-
envoluparà a la sala infantil).

DIJOUS 2 DE JULIOL
20:00 XI Caminada/Cursa Lluna Plena. Recorregut

nocturn de deu quilòmetres que combina
trams urbans i camins forestals. Hora de sor-
tida: 20:15 (caminant) i 21:30 (corrent).
Lloc: Base Castelló Esports (Viladecans).

CASTELLDEFELS GAVÀ COMARCAVILADECANSEL PRAT

Celebració de l’esdeveniment esportiu
Gavà Night Run, que arriba a la quar-
ta edició. Cursa nocturna de cinc i
deu quilòmetres: Lloc: Gavà Mar.

Quarta edició del 
Gavà Night Run

Ds. 11 de juliol a les 22:00

A les 20:30 hores, es farà una taula ro-
dona amb el guionista Víctor Sala, de
Serializados, Jaume Ripoll, cofundador
de Filmin, i Carlo Padiar, creador de
webseries. A les 22:30 començaran les
projeccions. Lloc: Cèntric.

‘Preview’, festival de curts
de nous directors

Dj. 2 de juliol a les 20:30

Acte d'Obertura del Castechdefels
2015, amb la presència de Candela Ló-
pez, alcaldessa, i de José Manuel Yú-
fera, delegat del rector de la UPC al
Campus del Baix Llobregat. Lloc: Saló
de Plens de l’Ajuntament.

Tret de sortida del
CasTECHdefels 2015
Dl. 29 de juny a les 12:00

Iniciativa cultural nascuda amb l'ob-
jectiu de dinamitzar les nits estivals a
la plaça de les Palmeres a prop de la
platja de Castelldefels. Es farà tots els
divendres i dissabtes de juliol i agost.
Lloc: Plaça de les Palmeres.

Festival Nits d'Estiu entre 
Palmeres 2015 a Castelldefels

A partir del 3 de juliol
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